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Protokół nr IX/15 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, 

odbytej 28 maja 2015 r. o godz. 16:00 

w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Śmiglu 

__________________________________________________________________________ 

 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrza Śmigla, radnego Rady 

Powiatu pracowników Urzędu, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych radców 

prawnych Urzędu sołtysów i przewodniczących zarządu osiedli, mieszkańców przybyłych na 

sesje oraz media.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 14 radnych co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Nieobecna Radna Anna Jaworska. Lista obecności 

radnych, zaproszonych gości i sołtysów z IX sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu. 

 

Ad.2.  

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poinformował, że porządek sesji w 

stosownym terminie został radnym przekazany. Jednocześnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś 

spośród radnych chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. Nikt z 

radnych nie wniósł uwag. 

Porządek sesji:  

 

1. Otwarcie sesji.  

2. Przedstawienie porządku sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej Śmigla.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami.  

5. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla.  

6. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami.  

7. Przedstawienie i przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisje 

Rewizyjną w Zespole Szkół w Bronikowie. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.  

10. Podziękowania dla osób, które zakończyły pełnienie funkcji sołtysa i przewodniczącej 

zarządu osiedla. 

11. Debata absolutoryjna:  

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014 

wraz z informacją o  stanie mienia komunalnego Gminy Śmigiel,  

b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Śmigiel za rok 2014,  

c) przedstawienie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014 

wraz z informacją o stanie mienia  i objaśnienia,  

d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium,  

e) przedstawienie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

do przedłożonego wniosku Komisji Rewizyjnej .  

12. Podjęcie uchwał:  

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania   budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014. 
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2)  w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Śmigla z wykonania budżetu 

Gminy Śmigiel za  rok 2014. 

3) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Śmigiel, 

4) w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/367/14 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 23 

października 2014 r. w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze 

działalności pożytku publicznego na rok 2015", 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Odpowiedzi na zapytania.  

15.  Wolne głosy i wnioski.  

16. Zakończenie sesji.  

 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poinformował, że 18 maja 2015 r. do Biura Rady 

wpłynęło pismo od Burmistrza Śmigla w sprawie włączenia do porządku obrad następujących 

projektów uchwał.  

 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015, 

2) w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2015-2025, 

3) w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego  

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że do zmiany porządku obrad wymagana jest 

bezwzględna większość ustawowego składu rady. 

Następnie odbyło się głosowanie nad wprowadzeniem projektów uchwał do porządku obrad 

sesji. 

Przewodniczący zaproponował aby uchwałę w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Śmigiel na rok 2015 wprowadzić jako pkt.12 ppkt 5. 

 „Za” przyjęciem ww. projektu uchwały do porządku obrad głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” – 0 

„Wstrzymało się” – 0  

 

Projekt  uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt. 12, ppkt. 5 

 

Następnie Przewodniczący zaproponował aby uchwałę dotyczącą WPF wprowadzić jako 

pkt.12 ppkt 6. 

 „Za” przyjęciem ww. projektu uchwały do porządku obrad głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” – 0 

„Wstrzymało się” – 0  

 

Projekt  uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt. 12, ppkt. 6 

 

Uchwałę dotyczącą udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego 

Przewodniczący Rady zaproponował aby wprowadzić jako pkt.12 ppkt 7. 

 „Za” przyjęciem ww. projektu uchwały do porządku obrad głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” – 0 

„Wstrzymało się” – 0  

 

Projekt  uchwały został wprowadzony do porządku obrad jako pkt. 12, ppkt. 7 
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Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad 

sesji. 

Za” przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” – 0 

„Wstrzymało się” – 0  

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z VIII sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że  wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w Biurze 

Rady. Uwag do protokołu nie wniesiono. 

„Za” przyjęciem protokołu z VIII sesji głosowało 14 radnych. 

„Przeciw” – 0  

„Wstrzymało się” – 0  

Protokół przyjęto jednogłośnie. 

  

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swej działalności 

w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

Następnie poinformował Radę o pismach jakie wpłynęły: 

- protest mieszkańców Starego Bojanowa dotyczący budowy siłowni wiatrowych,  

- pismo mieszkańca Starego Bojanowa, także w sprawie siłowni wiatrowych.  

Wpłynęły także pisma do wiadomości Rady. Z wszystkimi pismami można zapoznać się w 

Biurze Rady. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami przedstawiła  

Burmistrz Małgorzata Adamczak - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Alfred Splisterser zapytał panią Burmistrz o przybliżenie pkt.20. dotyczącego 

spotkania odnośnie zbiorowego żywienia w szkołach i czy są w tym temacie jakieś 

zamierzenia? 

Pani Burmistrz oddała głos swojemu zastępcy, który uczestniczył w tym spotkaniu. 

Zastępca Burmistrza Marcin Jurga odpowiedział, że na dzień dzisiejszy zmian w tym zakresie 

nie będzie. Wyjaśnił, że spotkanie odbyło się u Starosty Kościańskiego. Firma SPA Food z 

terenu naszej gminy zgłosiła się, że mają pomysł odnośnie zdrowego żywienia dzieci w 

szkołach i chcą napisać projekt unijny w tym zakresie. Przekazał że spotkanie było 

poświęcone rozmowom w jaki sposób miałoby to wyglądać.  

Radny Lech Żak zapytał panią Burmistrz o wydane zarządzenie dotyczące zmian w 

zarządzeniu  w sprawie wprowadzenie i ustalenia zasad funkcjonowania w Śmiglu Strefy 

Ograniczonego Postoju. 
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Pani Burmistrz wyjaśniła, że zmiana dotyczy ul. Skarżyńskiego i Bohaterów. Strefa 

obowiązuje tam tylko w środy od 10 do 13. 

Radny Wojciech Adamczewski zapytał o pkt. 11. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że spotkanie z wójtem Włoszakowic dotyczyło 

budowy drogi Nietążkowo – Włoszakowice. Pani Burmistrz  podkreśliła, że sprawa ta była 

już radnym przekazana w związku z czym trwają w tym temacie rozmowy. Nowa droga 

miałaby być połączeniem z drogą S5. 

Zastępca Burmistrza dodał w tym temacie, że dzień wcześniej, wójt Włoszakowic 

zobowiązał się do przedstawienia w przeciągu dwóch tygodni projektu planowanej inwestycji. 

Wiceprzewodniczący Rady Rafał Klem zapytał o zmianę zarządzenia w sprawie 

powołania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.   

Pani Burmistrz odpowiedziała, że tym zarządzeniem powołano księdza Olejniczaka na 

członka tej komisji. 

 

Ad 7.  

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o przedstawienie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez komisję w Zespole 

Szkół w Bronikowie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Łączny odczytał sporządzony protokół 

- załącznik 5 do protokołu.  Do protokołu Przewodniczący Rady zadał następujące pytania: 

1) Czego dotyczą wydatki na literaturę fachową w wysokości 4.400 zł, 

2) Czy na zakup oleju opałowego było zapytanie o cenę? 

Odpowiedzi udzielił Dyrektor placówki kontrolowanej Pan Piotr Filipowicz. 

1) Fachowa literatura zakupiona jest dla nauczycieli i są to czasopisma i pomoce 

naukowe, które znajdują się w szkole. 

2) Tak było zapytanie o cenę. 

Więcej pytań nie było wobec czego Przewodniczący Rady przystąpił do 

przegłosowania przedstawionego protokołu.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.8. 

Interpelacje i zapytania radnych:  

- Radny Alfred Splisteser: 

Skierował pytanie do Pani Burmistrz 

1) Kto jest wykonawcą drogi Gniewowo – Wonieść? 

- Radny Sławomir Grzelczyk 

Skierował pytanie do Pani Prezes Zakładu Wod. – Kan. 

1) Jak daleko jest sprawa ujęcia wody w Spławiu? 

- Rady Lech Żak: 

Skierował pytanie do Kierownika ZGKiM: 

1) Jak został opracowany harmonogram wywozu nieczystości z Czacza, ponieważ dwa 

razy w miesiącu przy specyfice tej miejscowości to za mało? 

- Radny Michał Skrzypczak: 

Skierował pytanie do Pani Burmistrz 

1) Czy przewidziany jest remont harcówki? 
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- Radny Krzysztof Łączny: 

Skierował pytanie do Pani Burmistrz 

1) Czy planowane jest otwarcie toalet publicznych w Śmiglu? 

 

Ad.9.  

Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 

 

Ad.10. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady złożył podziękowania dla osób, które 

zakończyły pełnienie funkcji sołtysa i przewodniczącej zarządu osiedla. Przewodniczący 

Rady wraz z Burmistrzem Śmigla złożyli podziękowania, kwiaty i grawetrony dla osób, które 

zakończyły pełnienie swoich funkcji. Następnie wykonano pamiątkowe zdjęcie. 

 

Ad.11. 

 

Debata absolutoryjna. 

 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Śmigiel. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poprosił Burmistrz Śmigla o wprowadzenie do 

przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014 wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Śmigiel . 

Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak poinformowała, że szczegółowy opis z wykonania 

budżetu przedstawiony został w przedłożonym Radzie oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

sprawozdaniu z wykonana budżetu gminy Śmigiel za rok 2014 wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego Gminy Śmigiel. A następnie przedstawiła skrócony zarys z wykonania 

dochodów i wydatków oraz informację o stanie mienia komunalnego. 

Sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu jak  i wszelkie informacje takie jak 

sprawozdania finansowe i informacja o stanie mienia komunalnego były przedmiotem obrad 

Rady na poszczególnych komisjach oraz na wspólnym posiedzeniu komisji Rady .  

W grudniu 2013 roku Rada Gminy uchwaliła budżet na rok 2014 gdzie po stronie dochodów 

była to kwota 55.369.639 zł a po stronie wydatków kwota 62.614.305,00 zł . W trakcie całego 

roku Budżet Gminy uległ dwudziestopięciokrotnym zmianom z tego osiem zmian dokonano 

uchwałami Rady a siedemnaście zmian Zarządzeniem Burmistrza. Po dokonanych zmianach 

na dzień 31 grudnia 2014 roku planowane dochody budżetu stanowiły kwotę 58.119.646,65 zł 

i zostały wykonane w 97,13 % tj. w kwocie 56.454.502,08 zł  

Środki pozyskane z zewnątrz ( oprócz dotacji na zadania zlecone i własne realizowane w 

ramach wydatków bieżących) to : 

• dotacja otrzymana z NFOŚiGW zgodnie z podpisaną umową na dofinansowanie zadania 

   inwestycyjnego pod nazwą Kompleksowe zagospodarowanie ścieków w zlewni rzeki Obra 

– GminaŚmigiel w wysokości 4.751.986,50 zł 

• pozyskano środki z Województwa Wielkopolskiego na współfinansowanie projektu pn. „ 

Żeby żyło  się lepiej… plac zabaw w Wydorowie” realizowanego w ramach IV edycji 

konkursu „Pięknieje wielkopolska wieś” ogłoszonego przez Zarząd Województwa 

Wielkopolskiego kwota 7.260,00 zł.  

• pozyskano środki z Gminy Wielichowo na dofinansowanie remontu budynków kolejki 

wąskotorowej kwota 30.000,00 zł  

• pozyskano środki z Sejmiku Województwa Wielkopolskiego na dofinansowanie kolejki  
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    wąskotorowej w Śmiglu  kwota 50.000,00 zł  

• dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego  

• otrzymano środki z Fundacji Polsko-Niemieckiej na wymianę młodzieży  

•  otrzymano środki z Fundacji Europejskiej – Fundusz Rozwoju Wsi Polskiej na realizację 

programu YOUNGSTER PLUS  

• otrzymano środki z Fundacji Europejskiej – Fundusz Rozwoju Wsi Polskiej na realizację 

Programu Edukacji Ekonomicznej „ Na własne konto” 

•  otrzymano środki  z Wojewody Wielkopolskiego na realizację Rządowego programu na 

lata 2014-2016   „Bezpieczna i przyjazna szkoła  

• otrzymano środki z Miasta Leszna  gdzie od 2006 roku do 2011 roku były przekazywane 

dotacje z przeznaczeniem na rekultywacje wysypiska w Koszanowie otrzymane środki 

dotyczyły rozliczenia projektu pn. „ Gospodarka odpadami i osadami ściekowymi w Lesznie i 

subregionie leszczyński”  

  • zwrot za prace wykonane w roku 2013 rozbudowa świetlic w Olszewie i Nowym 

Szczepankowie 

• dofinansowanie z Ministerstwa w ramach programu Rozwój Infrastruktury Kultury, 

priorytet Infrastruktura domów kultury na zakup instrumentów dla Młodzieżowej Orkiestry 

Dętej w Śmiglu 

Powyższe stanowiło ogółem kwotę 5.428.651,18 zł 

Dokonano także wielu zmian w dotacjach na zadania własne i zlecone. Ogółem dotacji na 

zadania własne i zlecone otrzymano w wysokości 8.965.163,85 zł 

Ponadto otrzymano subwencje oświatową, wyrównawczą i rekompensująca ogółem w kwocie 

16.085.530,00 zł. Do zakładanego planu po zmianach dochody bieżące zostały wykonane w 

101,19 % a dochody majątkowe w 73,76 %. 

Na niewykonanie dochodów majątkowych miało wpływ przede wszystkim to, iż zakładana do 

uzyskania dotacja z NFOŚiGW związana z realizacją zadania kanalizacyjnego Gminy 

wpłynęła w niższej wysokości. Było zależne od zakresu wykonanych robót i kwotach po 

przetargowych. W wykonanych dochodach mieszczą się kwoty podatków wpłaconych w roku 

2014 a dotyczących lat poprzednich .W kwocie zaległych podatków jak i zaległości z tytułu 

sprzedaży nieruchomości są też i takie, które praktycznie są nieściągalne . Niektóre zaległości 

w miarę możliwości są zabezpieczone hipotecznie . 

Przychodem budżetu w roku 2014 były między innymi zaciągnięte kredyty i pożyczki. 

Kredyty i pożyczki  rozłożone zostały  do spłaty do roku 2025. 

Z rozchodów spłacono raty pożyczek i kredytów  zaciągniętych w latach poprzednich . 

 

Planowane wydatki na dzień 31 grudnia 2014 roku wynosiły 58.169.968,65 zł a ich 

wykonanie wynosiło 95,06 % tj. 55.294.433,40 zł.  

Do zakładanego planu po zmianach wydatki bieżące zostały wykonane w 95,32 % a wydatki 

majątkowe w 95,95 %. 

Zaznaczyć należy, iż  zakładane do wykonania w roku 2014 zadania inwestycyjne i 

remontowe zostały wykonane . 

Planując zadania inwestycyjne czy remontowe do planu brano kwoty kosztorysowe po 

przeprowadzonych przetargach kwoty na realizację poszczególnych zadań okazywały się 

niekiedy mniejsze.     

 W wydatkach  należy wymienić działy, które stanowią znaczną pozycję w budżecie są to : 

• szeroko rozumiana oświata a więc szkoły podstawowe , gimnazja, zerówki,   przedszkola, 

świetlice i stołówki szkolne, dowożenie uczniów , wyprawka szkolna , zakup podręczników 

oraz schronisko młodzieżowe,  Ogółem na  wymienione zadania oświatowe i edukacyjną 

opiekę wychowawczą wydatkowano kwotę 23.082.047,88 zł co stanowi 41,74 % ogólnych 

wydatków gminy . 
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• opieka społeczna i pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej stanowią  kwotę  

9.760.284,67 zł co daje 17,65 % ogólnych wydatków budżetu gminy.  

• do instytucji kultury pod nazwą Centrum Kultury  została w roku 2014 przekazana  dotacja 

w  wysokości 1.017.214,00 zł. co stanowi 1,84 % ogólnych wydatków. 

• jednostka budżetowa Ośrodek Kultury Fizycznej i Rekreacji otrzymała na swoją działalność 

środki w wysokości 494.433,88 zł, co stanowi 0,89 % ogólnych  wydatków. 

Ponadto z budżetu gminy zostały wydatkowane środki między innymi na : 

• dotacje dla stowarzyszeń zgodnie z ustawą o wolontariacie i pożytku publicznym, z zakresu 

turystyki,  pomocy społecznej, kultury fizycznej i sportu 

• dotacje dla:  spółki wodno-melioracyjnej,  

• dotacje dla Powiatu Kościańskiego na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej na 

odcinku Widziszewo-Wonieść, 

• dotacje dla ochotniczych straży pożarnych na dofinansowanie zakupu wyposażenia,( OSP 

Śmigiel, Stare  Bojanowo, Nietążkowo) 

• dofinansowano zakup samochodu dla Komendy Powiatowej Policji w Kościanie z 

przeznaczeniem go dla Posterunku Policji w Śmiglu 

• dokonano wykupu udziałów w spółce wodociągowo-kanalizacyjnej, ( związane z inwestycją 

modernizacja oczyszczalni ) 

• dofinansowanie zakupu sprzętu medycznego dla pracowni fizykoterapii w Śmiglu 

• przekazano dotacje na utrzymanie boksów w schronisku dla zwierząt w Lesznie , 

• udzielono dotacji na budowę przydomowych oczyszczalni i usuwanie odpadów przy 

likwidacji azbestu  

• udzielono dotacji parafii w p.w. N.M.P. Wniebowziętej w Śmiglu z przeznaczeniem na 

dofinansowanie remontu kościoła p.w. Św. Wita w Śmiglu 

• wykonano konieczne prace na kolejce w Śmiglu 

Wykonanych zostało także szereg prac inwestycyjnych , remontowych na drogach, ulicach , 

chodnikach, świetlicach , oświetleniu i związanych z wodociągowaniem i kanalizacją gminy. 

Ponadto wydatkowano także kwoty związane z  bieżącym utrzymaniem świetlic, dróg ulic,  

dopłatami do ścieków  . 

Dokładnie w której miejscowości i jakie prace zostały wykonane zostało szczegółowo opisane 

w sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu przedłożonym zarówno Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej jak i Radzie Miejskiej Śmigla. 

Z przedstawionych Regionalnej Izbie Obrachunkowej i Radzie Miejskiej Śmigla sprawozdań 

wynika, iż budżet za rok 2014 został wykonany wolnymi środkami w kwocie 11.492.907,99 

zł. 

Po stronie przychodów otrzymano w 2014 roku transze pożyczki  w kwocie 289.191,95 zł  

Nowych kredytów i pożyczek w roku 2014 nie zaciągnięto dbając o zachowanie wskaźników 

zadłużenia. 

Rozchody zrealizowano w kwocie 1.611.683,34 zł i dotyczyły spłat następujących kredytów i 

pożyczek: 

- na przebudowę ulicy Polnej w Śmiglu  

- na budowę drogi gminnej z Bruszczewa do Przysieki Polskiej 

- na kompleksowe zagospodarowanie ścieków 

- na sfinansowanie planowanego deficytu 

Oraz na spłatę zadłużenia po otrzymaniu spadku od osoby fizycznej. 

Zadłużenie Gminy z tytułu kredytów i pożyczek na koniec 2014 roku ogółem wynosiło 

11.786.815,74 zł co stanowiło 20,88 % wykonanych dochodów. 

Według uchwalonej Wieloletniej Prognozy Finansowej , po przeliczeniu wszystkich danych, 

począwszy od roku 2015 do końca okresu prognozowania czyli do roku 2025 sytuacja 
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finansowa Gminy Śmigiel pozwala na spełnienie ustawowych obostrzeń dotyczących 

zadłużenia. 

Wraz ze sprawozdaniem opisowym przedłożona została także informacja o stanie mienia 

komunalnego według stanu na dzień 31.12.2014 roku. 

 Informacja ta zawiera wszystkie wymagane elementy określone w art. 267  ustawy o 

finansach publicznych  . 

Informacja została przedstawiona w podziale na gminne jednostki organizacyjne i według 

grup rodzajowych. Załącznikiem Nr 1 do tej informacji jest wykaz mienia samorządowego 

zakładu budżetowego a załącznikiem Nr 2 jest wykaz mienia spółki Zakładu Wodociągowo 

kanalizacyjnego w której Gmina ma 100% udziałów. 

 

Pytań do przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu nie było. 

 

b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Śmigiel za rok 2014 , 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poprosił Burmistrza Śmigla o zabranie głosu. 

Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak oddała głos Skarbnik Śmigla Pani Danucie 

Marciniak, która przestawiła sprawozdanie finansowe Gminy Śmigiel za rok 2014, które 

zgodnie z art. 270 ust 1 ustawy o finansach publicznych jest obligatoryjnym elementem 

procedury absolutoryjnej.  

Burmistrz Śmigla zachowując  ustawowy termin określony w ustawie o finansach 

publicznych, przekazał Radzie Miejskiej Śmigla  oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej , 

sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu za rok 2014 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego oraz sprawozdanie finansowe na które składają się : 

 

1. Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, który sporządzony 

został na koniec 2014 roku i wykazuje stan aktywów i pasywów budżetu. 

W zakresie aktywów podstawowa wielkością są środki pieniężne . Ponadto w 

aktywach budżetu znajdują się między innymi należności od innych budżetów ,  czyli 

udziały PIT za rok 2014 a przekazane na rachunek Gminy Śmigiel w roku 2015 lub 

dochody przekazywane w ten sam sposób przez Urzędy Skarbowe. 

W zakresie pasywów bilansu z wykonania budżetu główną pozycją są zobowiązania 

finansowe, które stanowią zadłużenie Gminy Śmigiel na koniec 2014 roku w podziale 

na krótko i długoterminowe oraz zobowiązania wobec innych budżetów czyli np. 

podatek VAT, który Gmina Śmigiel przekazała w roku 2015 na rachunek Urzędu 

Skarbowego. Ponadto po stronie pasywów wykazane są rozliczenia międzyokresowe 

czyli subwencja oświatowa otrzymana w roku 2014 a dotyczące stycznia roku 2015. 

Biorąc powyższe pod uwagę można powiedzieć , że główną treścią wynikającą z tego 

dokumentu to przede wszystkim zadłużenie Gminy Śmigiel na dzień 31 grudnia 2014 

roku, wynik budżetu za dany rok a także wyliczenie wolnych środków uzyskanych za 

dany rok budżetowy. 

 

2. Łączny bilans jest również sporządzany na koniec roku 2014 na podstawie 

jednostkowych bilansów sporządzonych w przypadku Gminy Śmigiel przez 12 

jednostek budżetowych i 1 samorządowy zakład budżetowy. Jest to zestawienie 

aktywów i pasywów , które zgodnie z zasadą równowagi bilansowej muszą się sobie 

równać. Po stronie aktywów pierwsze są aktywa trwałe a więc: grunty, budynki, 

maszyny, środki transportu, udziały oraz należności dotyczące sprzedaży ratalnej. 

Następnie to aktywa obrotowe , na które składają się środki pieniężne na rachunkach 

bankowych. Strona pasywów informuje o źródłach finansowania majątku trwałego, 
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pokazuje stan funduszu jak również stan zobowiązań. Zobowiązania wynikają z tytułu 

nie zapłaconych faktur, które wpłynęły w roku 2015 a dotyczyły roku 2014 a ich 

termin płatności został zachowany. Zobowiązania powstały także w wyniku naliczenia 

dodatkowego wynagrodzenia rocznego. W pasywach wykazuje się także stan 

funduszu na ZFŚS. Aktywa finansowe i zobowiązania finansowe wykazuje się w tym 

bilansie w kwotach netto. 

 

3. Łączny rachunek zysków i strat obejmuje dane wynikające z rachunków zysków i strat 

samorządowych jednostek budżetowych i samorządowego zakładu budżetowego. W 

odróżnieniu od poprzednich bilansów ten jest sprawozdaniem tylko z okresu 

budżetowego. Obrazuje jak ukształtowały się określone wielkości przychodów czyli 

przychody z tytułu dochodów budżetowych i określone koszty między innymi takie 

jak zużycie energii, materiałów, wynagrodzenia amortyzacje, usługi itp. Koszty w tym 

bilansie zaprezentowane zostały w układzie rodzajowym. 

 

4. Łączne zestawienie zamian w funduszu sporządzone na podstawie zmian funduszu 

jednostek budżetowych i samorządowego zakładu budżetowego , sprawozdanie to 

pełni rolę porządkową i informacyjną. Pierwsza pozycja to bilans otwarcia a kolejne 

pozycje to zwiększenia funduszu z podziałem na tytuły ich zwiększeń oraz 

zmniejszenia funduszu.  Sprawozdanie to przedstawia zrealizowane dochody zgodnie 

z sprawozdaniem statystycznym Rb-27 oraz zrealizowane wydatki zgodnie z 

sprawozdaniem statystycznym Rb-28. Zestawienie zmian funduszu jednostki pełni 

rolę technicznego zestawienia obrotów na dzień 31 grudnia 2014 roku. 

 

Wszystkie wyżej wymienione sprawozdania zostały przedstawione i omówione na 

wszystkich komisjach Rady Miejskiej Śmigla z uwzględnieniem szczególnym Komisji 

Rewizyjnej oraz na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 

 

Do przedstawionego sprawozdania pytań nie było.  

 

c)  przedstawienie opinii składu  orzekającego  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  o  

przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014 wraz z 

informacją o stanie mienia i objaśnienia, 

 

Uchwałę  Nr SO-0954/48/12/Ln/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu  z dnia 27 kwietnia 2015 r. w sprawie wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014 odczytała Skarbnik Śmigla 

Danuta Marciniak. Opinia Składu Orzekającego RIO jest pozytywna. Opinia stanowi 

załącznik nr  6 do protokołu. 

 

d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

 

Opinię Komisji Rewizyjnej  o wykonaniu budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014 odczytał 

radny Krzysztof Łączny, przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Komisja wyraziła pozytywną 

opinię o realizacji budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014. Opinia wraz z wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej w formie uchwały Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

O godz. 17:00 salę obrad opuściła radna Adamczak – Puk Arleta. W sesji uczestniczy 13 

radnych.                                                   
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e) przedstawienie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej do 

przedłożonego wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 

Radny Lech Żak – zastępca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej odczytał treść 

uchwały Nr SO-0955/19/12/Ln/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 18 maja 2015 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej Śmigla w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy z 

tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2014. 

Skład Orzekający RIO wyraził opinię, że wniosek został podjęty i uzasadniony zgodnie z 

wymogami prawa. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poinformował, że w debacie absolutoryjnej 

zostały przedstawione wszystkie opinie i sprawozdania, które są wymagane. Ponadto 

Wykonanie budżetu było omówione na tematycznych komisjach oraz na Wspólnym 

Posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady. 

Nikt z radnych  nie zgłosił pytań i uwag.  

 

Ad.12. 

 

Podjęcie uchwał. 

       

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z       

wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014. 

 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za 

rok 2014. W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr IX/41/15 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014. 

 

2)  w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi   Śmigla z wykonania   

    budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Śmigla z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014. W 

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr IX/42/15 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Śmigla z 

wykonania  budżetu Gminy Śmigiel za rok 2014 

Następnie Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak podziękowała za udzielenie 

absolutorium i  przyjęła z rąk Przewodniczącego Rady gratulacje i kwiaty. 
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W tym momencie obrad Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach od 17:20 

do 17:40. Obrady wznowiono w niezmienionym składzie. 

 

3) w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Śmigiel, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Joanna Szudra - pracownik Urzędu. Wyjaśniła, że plan 

gospodarki niskoemisyjnej jest dokumentem strategicznym, który koncentruje się na 

podniesieniu efektywności energetycznej, zwiększeniu wykorzystania odnawialnych źródeł 

energii oraz redukcji emisji gazów cieplarnianych. Istotą planu jest osiągnięcie korzyści 

ekonomicznych, społecznych i środowiskowych z działań zmniejszających emisję gazów 

cieplarnianych. Plany gospodarki niskoemisyjnej mają m.in. przyczynić się do osiągnięcia 

celów określonych w pakiecie klimatyczno-energetycznym. do roku 2020, tj.: redukcji emisji 

gazów cieplarnianych, zwiększeniu energii pochodzącej z źródeł odnawialnych, redukcji 

zużycia energii finalnej, co ma zostać zrealizowane poprzez podniesienie efektywności 

energetycznej, a także poprawę jakości powietrza na obszarach, na których odnotowano 

przekroczenia jakości poziomów dopuszczalnych stężeń w powietrzu. 

Potrzeba sporządzenia i realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej wynika ze 

zobowiązań, określonych w ratyfikowanym przez Polskę Protokole z Kioto oraz w pakiecie 

klimatyczno-energetycznym przyjętym przez Komisję Europejską w grudniu 2008r. Ponadto 

jest zgodna z polityką Polski i wynika z założeń Narodowego Programu Rozwoju Gospodarki 

Niskoemisyjnej, przyjętego przez Radę Ministrów w dniu 16 sierpnia 2011r. Dodatkowo 

potrzeba sporządzenia i realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej wypełnia obowiązki 

nałożone na jednostki sektora publicznego w zakresie efektywności energetycznej 

określonych w ustawie z dnia 15 kwietnia 2011 r. o efektywności energetycznej W związku z 

faktem, iż gospodarka niskoemisyjna jest jednym z kluczowych programów Unii Europejskiej 

i znacząca część funduszy dla samorządów w latach 2014 – 2020 będzie skierowana na 

realizację tego celu, koniecznym będzie posiadanie Planu gospodarki niskoemisyjnej. 

W związku z ogłoszeniem przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu naboru wniosków na przedsięwzięcia związane z 

opracowaniem Planów gospodarki niskoemisyjnej, planuje się wystąpić z wnioskiem o 

dofinansowanie sporządzenia przedmiotowego Planu dla Gminy Śmigiel. Elementem 

niezbędnym dokumentacji aplikacyjnej jest niniejsza Uchwała w sprawie wyrażenia woli 

przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 

Śmigiel. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr IX/43/15 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu 
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gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Śmigiel, 

 

4) w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/367/14 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 23 

października 2014 r. w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 

Śmigiel z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi 

w sferze działalności pożytku publicznego na rok 2015", 

 

Projekt uchwały przedstawiła Danuta Klecha – Pracownik Urzędu, wyjaśniła, że zgodnie z 

art.18 ust.2 pkt 15 ustawy o samorządzie gminnym , do wyłącznej właściwości rady należy 

podejmowanie uchwał w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady 

gminy. Delegację taką stanowią przepisy art.5a ust.1 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie nakładające na organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego obowiązek uchwalenia zmiany rocznego planu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności pożytku 

publicznego. W tej sytuacji zmian tego programu również należy do kompetencji rady. 

Projekt zmian programu współpracy został poddany konsultacjom z organizacjami 

pozarządowymi. Proponowana zmiana dotyczy zwiększenia dodatkowego zadania w zakresie: 

imprezy propagujące twórczość artystyczną dzieci i młodzieży. Na dodatkowe zadanie 

proponuje się przeznaczyć dodatkowe środki w wysokości 3545,00zł. co łącznie daje kwotę 

25 445,00zł. Przyjęcie uchwały umożliwi organizacjom pozarządowym i podmiotom 

prowadzącym działalność pożytku publicznego czynny udział w realizacji wykonanych przez 

Gminę ustawowych zadań publicznych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Lech Żak przekazał, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. Jednocześnie zauważył, że dzięki tej uchwale będzie możliwość 

wsparcia dla konkursu MUZOL, w którym uczestniczą talenty z naszej Gminy i należy je 

wspierać. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę Nr 

IX/44/15 w sprawie zmiany uchwały Nr LIII/367/14 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 23 

października 2014 r. w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności 

pożytku publicznego na rok 2015". 

 

5) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Danuta Marciniak i wyjaśniła, że 

zmiany w planie dochodów dotyczą : 

Dział 750 zwiększenie o kwotę 1.000,00 zł dotyczy opłaty za udzielenie ślubu poza urzędem 

stanu cywilnego 
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Dział 801 zwiększenie w tym dziale dotyczy środków z Fundacji Rozwoju Wsi Polskiej 

związane jest to z realizacją programu YONGSTER PLUS dodatkowe lekcje języka 

angielskiego, który wykonuje szkoła w Czaczu. Taka sama kwota została wprowadzona po 

stronie wydatków w dziale 801 rozdział 80110. 

Dział 852 to dochody realizowane przez OPS są to zwroty świadczeń z lat ubiegłych. Taka 

sama kwota jaka jest w rozdziałach 85214 i 85216 została wprowadzona po stronie 

wydatków, gdyż jest ona przekazywana do dysponenta od , którego te środki były 

otrzymywane. 

Dział 921 zwiększenie o 500,00 zł dotyczy darowizny na dofinansowanie zakupu elementów 

na plac zabaw w Karminie. Taka sama kwota wprowadzona jest po stronie wydatków w 

dziale 921 rozdział 92109. 

Zmiany w planie wydatków dotyczą : 

Dział 600 rozdział 60014 zwiększenie o kwotę 221.285,00 zł dotyczy dotacji dla Starostwa 

Powiatowego w Kościanie na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej Śmigiel -

Poladowo. 

Natomiast zmiany w rozdziale 60016 to przeniesienie środków związanych z terenem radnych 

oraz zwiększenie bieżącego utrzymania dróg o 2.000.000,00 zł W paragrafie inwestycyjnym 

planowane są kwoty na opracowania i wykonanie związane z: budową drogi w Czaczyku 

kwota 35.000,00 zł, przebudowę drogi Karśnice- Nowy Białcz kwota 25.000,00 zł , 

przebudowę ul. Leszczyńskiej w Śmiglu i Nietążkowie kwota 30.000,00 zł przebudowę ul. 

Ariańskiej w Śmiglu kwota 10.000,00 zł przebudowę ul. Małej w Starym Bojanowie kwota 

238.000,00 zł, budowa chodnika ul. Przysiecka w Bruszczewie kwota 10.000,00 zł, budowa 

mostu na Samicy w Czaczu kwota 20.000,00 zł . 

Dział 750 i zmiany w tym dziale mają związek z przeniesieniem środków z promocji na dział 

921 rozdział 92105 i ma to związek z dotacja dla stowarzyszenia . 

Dział 754 to odpowiednio zaplanowane środki na Fundusz wsparcia policji na zakup 

wyposażenia - komputer oraz środki na monitoring w mieście. 

Dział 801 rozdział 80101 i zwiększenie ogólnie o kwotę 9.904,00 zł dotyczy szkoły 

podstawowej w Śmiglu z przeznaczeniem na realizacje dodatkowych zajęć sportowych. 

Rozdział 80104 i zwiększenie o kwotę 44.208,00 zł to dotacja dla Gminy Lipno za dzieci, 

które z naszej gminy chodzą do przedszkola w Lipnie. Natomiast rozdziały 80149 i 80150 

związane są z realizacją zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod 

pracy dla dzieci posiadających orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego. Dotyczy to 

szkoły podstawowej w Śmiglu, szkoły w Czaczu i przedszkola w Śmiglu. 

Dział 851 to środki, które pozostały z roku 2014 a dotyczą komisji rozwiązywania problemów 

alkoholowych. 

Dział 900 rozdział 90004 to środki związane z terenem radnych. Natomiast rozdział 90019 to 

środki pozostałe z roku 2014 związane z ochroną środowiska. 

Dział 921 zmiany w tym dziale dotyczą przeniesienia środków związanych z terenem 

radnych. 

Dział 926 to także zadania z terenu radnych a dotyczą zakupu sprzętu dla siłowni 

napowietrznej to zadanie będzie realizował OKFiR oraz prace inwestycyjne na zadaniu- 

budowa budynku wykorzystywanego na potrzeby sportowo-rekreacyjne oraz budowa 

zbiornika bezodpływowego w Karśnicach. Ponadto w paragrafie 4300 środki na boisko w 

Wonieściu kwota 5.000,00 zł oraz kwota 8.500,00 zł dla jednostki jaką jest OKFiR na 

uporządkowanie obiektów sportowych. 

Zmiany w pozostałym załączniku są konsekwencją zmian wprowadzonych w planie 

wydatków . 
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Natomiast w załączniku mówiącym o przychodach i rozchodach budżetu została 

wprowadzona częściowo kwota wolnych środków w wysokości 6.507.081,00 zł oraz 

zmniejszona kwota planowanych pożyczek i kredytów do kwoty 3.593.687,00 zł. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu 

Komisji Finansowo – Gospodarczej i poprosił zastępcę przewodniczącej o przedstawienie 

opinii. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansowo – Gospodarczej Alfred Splisteser 

przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr IX/45/15 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015. 

 

6) w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2015-2025, 

 

Projekt uchwały przedstawiła również Skarbnik Śmigla Danuta Marciniak i wyjaśniła, że 

zmiany w uchwale polegają na dostosowaniu WPF do budżetu.. W załączniku Nr 1 do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzono między innymi zmiany w zakresie 

dostosowania prognozy w zakresie planowanych dochodów , wydatków, przychodów i 

rozchodów. W przychodach budżetu roku 2015 zostały zmienione źródła i kwoty, 

wprowadzono częściowo wolne środki w wysokości 6.507.081,00 zł oraz w pozycji 

przychody z zaciągniętych kredytów i pożyczek zmieniona została kwota planowanej 

pożyczki zgodnie z transzą jaka powinna wpłynąć w roku 2015. Transza pożyczki wynika z 

zaciągniętej już w latach poprzednich pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

W wyniku wprowadzonych zmian deficyt budżetu wynosić będzie 8.371.768,00 zł. Deficyt 

ten planuje się pokryć z wolnych środków oraz pożyczki. 

Po wprowadzeniu zmian ulega zmniejszeniu planowana kwota długu na koniec roku 2015 i 

lata następne. Tym samym uległy zmniejszeniu planowane spłaty rat kapitałowych pożyczek i 

kredytów począwszy od roku 2016. Dokonano także zmian w przychodach. W okresie 

objętym prognozą planuje się zaciągnąć zobowiązanie w wysokości 3.593.687,00 zł. Ponadto 

zostały wprowadzone częściowo wolne środki w kwocie 6.507.081,00 zł . 

Ogółem zaplanowane przychody na rok 2015 to kwota 10.100.768,00 zł. 

Deficyt w roku 2015 pokryty zostanie z wolnych środków oraz pożyczki. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu 

Komisji Finansowo – Gospodarczej i poprosił zastępcę przewodniczącej o przedstawienie 

opinii. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansowo – Gospodarczej Alfred Splisteser 

przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 
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- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr IX/46/15 w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2015-

2025. 

 

7) w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego. 

 

Projekt uchwały przedstawiła również Skarbnik Śmigla Danuta Marciniak i wyjaśniła, 

że W zmianach do uchwały budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015 zostały zaplanowane 

środki na dofinansowanie dla powiatu kościańskiego z przeznaczeniem na przebudowę drogi 

powiatowej Nr 3820 P Śmigiel - Poladowo. 

Kosztorys inwestorski inwestycji wynosi 937.614,24 zł. Po podjęciu niniejszej 

uchwały zostanie podpisana stosowna umowa, która określi szczegółowo warunki 

przekazania dotacji. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu 

Komisji Finansowo – Gospodarczej i poprosił zastępcę przewodniczącej o przedstawienie 

opinii. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansowo – Gospodarczej Alfred Splisteser 

przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radny Włodzimierz Drótkowski dodał, że udzielona pomoc finansowa będzie do 

kwoty 281.285,00 zł . 

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 13 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr IX/47/15 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego. 

 

Ad. 13. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

- Radny Alfred Splisteser zadał pytanie Pani Burmistrz 

1) Kto jest wykonawcą drogi Gniewowo – Wonieść? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że prace odbywają się w dwóch miejscach wykonawca jest 

firma DROGBUD z Gostynia. Zaznaczyła jednak, że jest to zadanie powiatu do którego 

Gmina dofinansowuje. 

Przewodniczący Rady zauważył, że prowadzone prace mogą odbywać się niezależnie a 

najważniejsze, że już trwają. Część prac wykonuje firma Pana Wolsztyńskiego jako 

podwykonawca. 

- Radny Sławomir Grzelczyk skierował pytanie do Pani Prezes Zakładu Wod. – Kan. 

1) Jak daleko jest sprawa ujęcia wody w Spławiu? 
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Na to pytanie odpowiedział zastępca Burmistrza Śmigla usprawiedliwiając Panią Prezes 

za nieobecność. Inwestycja w Spławiu została zakończona woda jest dobrej jakości jednak 

jeszcze nie puszczona ponieważ musi być pobrana jeszcze jedna próba, Kiedy otrzymamy 

wynik i będzie dobry woda zostanie puszczona. 

- Rady Lech Żak skierował pytanie do Kierownika ZGKiM: 

1) Jak został opracowany harmonogram wywozu nieczystości z Czacza, ponieważ dwa 

razy w miesiącu przy specyfice tej miejscowości to za mało? 

Kierownik ZKGiM Tomasz Pawlak odpowiedział, że nie widział harmonogramu wywozy 

i chciałby go zobaczyć, poprosił także o doprecyzowanie pytania. 

Radny Lech Żak wyjaśnił, że w poprzednim okresie odpady w Czaczu zbierano w 

poniedziałek po weekendzie, teraz tak nie jest więc pyta czy w tym temacie coś się zmieni? 

Kierownik odpowiedział, że w tej chwili wywóz jest  dwa razy w miesiącu i na zgłoszenie 

sołtysów. Wkrótce zostanie uruchomiona strona ZGKiM i harmonogram taki tam zostanie 

także umieszczony. Planuje się także aby na stronie umieścić harmonogram sprzątania i 

harmonogram utrzymania zieleni. Jeżeli zaistnieje potrzeba to sołtysi otrzymają takie 

harmonogramy w formie pisemnej. 

- Radny Michał Skrzypczak zapytał Panią Burmistrz 

1) Czy przewidziany jest remont harcówki? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że  zdaje sobie sprawę ze stanu harcówki, myśli także że 

uda się znaleźć środki w tegorocznym budżecie na ten cel. 

Wiceprzewodniczący Rady Rafał Klem zauważył, że należy to zrobić teraz ponieważ w 

przyszłym roku będzie nie tylko dach do remontu ale także strop nie wspominając już o 

grzybie.  

Przewodniczący Rady zaproponował aby dla harcerzy przeznaczyć budynek przy 

działkach. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że budynek przy działkach planuje przeznaczyć dla 

stowarzyszeń i Młodzieżowej Orkiestry Dętej. Zaznaczyła, że stowarzyszenia niekiedy w 

domach swoich członków przechowują dokumenty gdyż nie mają do tego swojego 

pomieszczenia. 

- Radny Krzysztof Łączny skierował pytanie do Pani Burmistrz 

1) Czy planowane jest otwarcie toalet publicznych w Śmiglu? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że planuje otwarcie toalet gdyż jest taka potrzeba. Obecnie 

jest przygotowywany kosztorys remontu budynku przy ul. Szkolnej. 

 

Ad. 14. 

 

Odpowiedzi na zapytania – nie było. 

 

Ad. 15. 

 

Wolne głosy i wnioski.  

  

W tym punkcie zastępca Burmistrza Śmigla Marcin Jurga przekazał odpowiedź Pani 

Prezes Zakładu Wod.-Kan. na pytanie sołtysa Sierpowa dotyczące ścian grodziowych. Z 

pisma wynika, że szalunki będące na ul. Leśnej w Nietążkowie są własnością Zakładu i 

zostały uporządkowane i są przewiezione na SUW w Śmiglu. 

Pani Burmistrz przekazała także, że wyjaśnił się sprawa słynnego konia, sprawa 

została rozwiązana koń zostaje przeniesiony do zespołu Szkół w Nietążkowie i tam będzie 

miał swoje miejsce. 
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Radny Lech Żak nawiązał do otrzymanych ankiet, kto je przygotował i w jakim celu 

ona ma służyć. Sołtysi nie posiadają dokumentacji, która potrzebna jest do wypełnienia 

ankiet. Informacje takie powinny być skrupulatnie przechowywane w Urzędzie. 

Ponadto zauważył, że dzisiejsza sesja jest bardzo ważna podobnie jak sesja budżetowa 

udzielamy absolutorium i należy tu pamiętać o Panu Burmistrzu który jak wiedzą wszyscy ile 

włożył pracy na takie wykonanie jak również należy pochylić czoło dla Pani Skarbnik która 

czuwa nad tym budżetem i do tej pory żadna kontrola ani RIO nie miały zastrzeżeń, że było 

coś niepoprawnie. 

Na sali obrad zabrzmiały oklaski. 

Zastępca Burmistrza Śmigla Marcin Jurga odnośnie przekazanych ankiet wyjaśnił, że 

ankiety te potrzebne są do opracowania strategii Rozwoju Gminy. Mają one być poglądowe 

dla powołanego zespołu by nakreślić kierunki pracy. 

Przewodniczący Rady zauważył, że ankiety powinny iść w kierunku potrzeb a nie tego 

to już jest. 

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał kto tworzy zespół? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że kierownicy zakładów zastępca i pracownicy, 

dokładnie nie pamięta składu osobowego. 

Następnie głos zabrał radny Rady Powiatu Jan Pietrzak który zauważył, że zarówno 

jako radny Powiatu jak i poprzedniej kadencji tej rady był przeciwny dofinansowywaniu 

inwestycji drogowych dróg powiatowych. Zorganizował wyjazd swojej komisji w Radzie 

Powiatu po drogach tak by pokazać stan dróg powiatowych. Wszyscy członkowie komisji 

jednomyślnie stwierdzili, że najgorsze drogi są w gminie Śmigiel. Na dziś starostwo 

przygotowuje 7 projektów na schetynówki, aplikacja na nie ruszy w sierpniu. Przy okazji 

objazdu radni powiatowi udali się do Parska w pobliże fermy norek. Radny Pietrzak 

zauważył, że nikt nie miał zastrzeżeń zarówno do porządku jak i zapachu w pobliżu fermy. 

Radny Powiatowy przekazał także, że w dniu poprzednim odbyła się sesja Rady 

Powiatu na której Rada poparła protest pielęgniarek kościańskiego szpitala. Szpital otrzymał 

od powiatu pomoc w wysokości ponad 12 mln. zł. Jest źle, że pielęgniarka otrzymuje 

wynagrodzenie za miesiąc takie jak lekarz za dyżur. W Województwie nasz szpital 

traktowany jest najniżej, i jeżeli taki będzie trend NFZ to szpital ten przestanie funkcjonować. 

Radny zauważył, że tak naprawdę to Gminy dokładają do szpitala bo w poprzednim roku 

dołożono z Gmin powiatu 10 mln na drogi to tak naprawdę ile dołożył powiat.  

Przewodniczący Rady zauważył, że na jednej z poprzednich sesji wicestarosta 

przekazał informację o przygotowywaniu wniosku na drogę Wydorowo – Sierpowo – Stare 

Bojanowo – Bruszczewo. Z informacji przekazanej przez wicestarosta wschodnia cześć 

gminy te drogę uczęszcza najwięcej. Zauważył także, że dala mieszkańca nie jest ważne czy 

droga jest powiatu czy gminy, ma być bezpieczna i komfortowa. Wyjaśnił także, ze sam jest 

za dofinansowywaniem projektów bo to poprawia nasze bezpieczeństwo. Jeśli chodzi o 

szpital to jest on jednym z niewielu, który nie posiada długu, jednak czy jest się z czego 

cieszyć skoro ponad 500 pacjentów w r roku poprzednim nie uzyskał w nim pomocy, bo na 

pierwszym miejscu powinno być dobro pacjenta. Temat szpitala jest ważny i potrzeba 

spotkania wszystkich władz powiatu by się tym zająć, jeśli chodzi o wynagrodzenia to jest to 

w kompetencji zarządzającego, Ponadto to nie my rozdajemy pieniądze tylko NFZ. 

Przewodniczący zauważył także, że zarówno do szkół jak i szpitali należy dokładać 

pieniądze, bo na zagrożeniu życia nie można oszczędzać. 

Następnie Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak zabrała głos i wyjaśniła radnemu, 

że jeśli chodzi o drogi powiatowe to wszelkie inwestycje na nich starosta przekazuje na 

bieżąco i w tym temacie odbywają się także spotkania ze starostą. 

Nikt więcej z radnych ani obecnych na Sali nie zabrał głosu. 
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Ad.16. 

 

Przewodniczący Rady wobec wyczerpania porządku IX sesji, podziękował zebranym i 

zakończył obrady  o godz. 19:10. 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała:        Przewodniczył: 

 

Justyna Rzepecka         Wiesław Kasperski 

        

 

         Przewodniczący  

Rady Miejskiej Śmigla 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


